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Abstract (en)
For regeneration, an aqueous solution containing metal ions and sulphuric acid, in particular a solution containing zinc ions, iron ions and/or copper
ions, for the purpose of cathodic separation of the metal ions, is introduced into the catholyte chamber of an electrolysis cell subdivided by an anion
exchanger membrane into an anolyte and catholyte chamber, sulphate ions migrating from the catholyte chamber through the anion exchanger
membrane because of the voltage applied to the electrodes into the anolyte chamber and sulphuric acid being formed there by means of the protons
formed by anodic water decomposition, the concentration of which sulphuric acid continuously increases in the anolyte. In the anolyte chamber a
pure highly concentrated sulphuric acid is formed which can be reused for pickling or extraction processes. The regeneration is intended to be used
as an intermediate stage of a chlorine-gas-free regeneration of pickling or extraction solutions.

Abstract (de)
Zur Regenerierung wird eine Metallionen und Schwefelsäure enthaltende wässrige Lösung, insbesondere eine Zinkionen, Eisenionen
und/oder Kupferionen enthaltende Lösung zwecks kathodischer Abscheidung der Metallionen in den Katholytraum einer mittels Anionen-
Austauschermembran in Anolyt- und Katholytraum unterteilten Elektrolysezelle eingebracht, wobei Sulfationen aus dem Katholytraum durch die
Anionen-Austauschermembran aufgrund der an den Elektroden anliegenden Spannung in den Anolytraum wandern und dort mittels der durch
anodische Wasserzersetzung gebildeten Protonen Schwefelsäure erzeugt wird, deren Konzentration im Anolyten ständig ansteigt. Im Anolytraum
entsteht eine reine hochkonzentrierte Schwefelsäure, die für Beiz- bzw. Extraktionsvorgänge wieder verwendet werden kann. Die Regenerierung soll
als Zwischenstufe einer chlorgasfreien Regeneration von Beiz- oder Extraktions-Lösungen verwendet werden. <IMAGE>
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